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                                                                                                                        HKDM                                                                                                                             

                     

                                                                                                                                Kurelčeva 3 

U Drnišu, 10.lipnja 2015.g                                                        n.p.predsjednika Hrvoje Pezo                            

                                                                                              

Poštovani  predsjedniče HKDM  gospodine Pezo ! 

Udruga  dentalnih tehničara RH  je  16.ožujka i  7. travnja 2015.g.  tražila od HKDM  pomod u 

izradi  inicijative  za  povratak  struke i djelatnika  u zdravstveni sustav. Pomod niste pružili, a   

vaš  odgovor od  9.travnja 2015.g.  se  svodi na  poznavanje nedefiniranog  statusa dentalnih 

tehničara zakupaca i na vaše aktivno djelovanje na rješavanju navedenog problema.  Ukazali 

ste  na  činjenicu  osnovanog  Povjerenstva  koje je sastavljeno od naših kolega zakupaca koje 

raspravlja i utvrđuje  prijedloge i pitanja vezana za status  dentalnih tehničara u zakupu, kao i 

da je  u HZZO-u održan završni sastanak na kojem su predstavnici komore informirani o izradi 

novog  Zakona o  ZZ  u  koji  de biti ugrađeni  prijedlozi Povjerenstva i koji de nakon izrade biti 

dostavljen Komori na mišljenje, a mi demo biti pravodobno izviješteni. 

Nacrt novog Zakona o ZZ  je ugledao svjetlo dana , ali bez ugrađenih prijedloga  Povjerenstva. 

Dakle  opet   ste nas obmanuli.  Ništa od vaših  obedanja kojih  smo se naslušali,  a  ni rješenja 

naših   problema.  Poznato je  g.Pezo ,da je Komora htjela riješiti taj problem, problem bi  bio 

riješen.  Komora  je  asocijacija  kojoj   odgovara ovakvo stanje  naše struke  koje  traje  punih 

18.g i koja  iskorištava, ima kontrolu i monopol nad dentalnim tehničarima. Iako ova  situacija 

traje od Privatizacije i imali ste  mogudnost sve ove  godine da  promijenite  postojede stanje, 

Vi  to niste učinili, dapače, promijenili ste stanje na još gore  i  najgore.  

Lijepo  je  bilo  saznati o  zabrinutosti  gđe. Polid  na javnoj  raspravi  od  07.svibnja 2015.g.  s 

okruglo stola Hrvatske udruge koncesionara primarne zdravstvene zaštite o marginaliziranju  

i neravnopravnom  položaju  koncesionara  izvan  DZ-a  od  2008.g.  kao i  stav   gđe. Krupid o 

korektnosti  koncesionara i o  boljem  položaju  sestara u  tim   ambulantama  nego  u   DZ-a. 

Ponukani ovim saznanjem, molimo vas , odgovorna gospodo iz HKDM, da nam predočite sve 

dokumente,  dopise  ili  bilo  kakve  pisane  tragove  koje  ste, i ako ste  poslali  institucijama i  

tijelima javne vlasti, gdje  ukazujete na katastrofalno loš položaj dentalnih tehničara u 

zdravstvenom sustavu, kao i zahtjeve za njegovo rješavanje .  

 Gospodo, vi ste od  01.  travnja   2013.g   omogudili   5 000 - 10 000  kn.  više  po  ambulanti 

stomatologa  koncesionara.  Preko 1 milijarde  kuna  iz proračuna HZZO-a godišnje odlazi na 

glavarine  2200  stomatologa  koncesionara, a u zdravstvu je ukupno zaposleno oko  60 000 

djelatnika.  Vi ste omogudili tim istim stomatolozima ugovorenim s HZZO-om i  glavarinama 
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od 35 000– 40 000 kn. mjesečno  da im se uz te iznose, dodatno ( za  samo nekoliko desetaka 

kuna  manje)  plati  onaj  isti  protetski  rad  koji su  napravili  neugovoreni  dentalni  tehničari  

pladeni cijena puta usluga. Dakle skoro isti iznos za naš rad je dodatno pladen  stomatolozima 

bez obzira što su  4/5 rada i materijala  stavka tehničara, a protetika je  stomatolozima 

uključena u  DTP   koji je uključen  u glavarinu.   Godišnje dentalni tehničari   odrade 200 

milijuna kn. protetike pladene preko radnih naloga  HZZO-a . Dakle, približno isti iznos dobiju 

i stomatolozi za te iste protetske usluge,  bez obzira na mjesečne glavarine  od 35 000-40 000 

kn.  To  je  gospodo više  od  330 000  proteza  uskradeno  pacijentima.  U  Komori  ste 2013.g 

razmišljali da zbog nedostatka sredstava u sustavu, materijal  prebacite na teret pacijenta,  a 

ved u  2014.g. da protetiku  potpuno izbacite  iz osiguranja i  da pacijent sam snosi kompletan 

iznos rada, bez učešda HZZO-a. Tih 200 milijuna kn. godišnje je  iznos dostatan za 1400 radnih 

mjesta dentalnih tehničara.  Dakle, gospodo u HKDM : 

-200 milijuna kuna preko radnih  naloga HZZO-a za protetiku  dentalnim tehničarima +  190 

milijuna kn.  stomatolozima za  tu istu protetiku  

 - 1400  mogudih radnih mjesta dentalnih tehničara za iznos odrađenih usluga  +  iznos za 

mogudih 1300 radnih  mjesta dentalnih tehničara  za dodatno ispladen iznos  stomatolozima  

za te iste usluge 

- 330 000 proteza odrađeno preko radnih naloga HZZO-a  +  300 000 proteza dodatno 

ispladenih stomatolozima  za te iste radne naloge 

 A  nametnuli  ste  priču  cijelo ovo vrijeme  o neisplativosti dentalnih tehničara,  a  sada i o 

podcijenjenoj i zahtjevnoj profesiji doktora dentalne medicine. Dakle mi još uvijek neisplativi  

neugovoreni, poniženi, a vi još uvijek nezadovoljni. 

 Vi  ste   g. Pezo,  na  okruglom stolu u   listopadu  2013. g .  rekli  da  su  se za ovakav  položaj 

stomatolozi  borili  20.g.   Dakle,  još u ratu dok su ljudi  ginuli  i  bili u progonstvu , Komora je 

smišljala  ovu sramotu.   Zar vi, gospodo ne vidite  apsurd cijele  ove priče  koja traje punih 18 

g.  Vi  gospodo  vrijeđate našu inteligenciju.  Bez i malo empatije se izrugujete onima koje ste 

porobili, našim pravima,  pravima pacijenata,  bududnosti naše zemlje, djece,  obitelji i  našim 

dostojanstvom.   Da li ste se bar  jednom upitali  što  de  biti  s  nama,  našom djecom i  našim 

obiteljima   ako  se  razbolimo.  Kako de,  da li de  i   kakvu de,  dentalni tehničari  kojima treba 

5,  10 , 15  , 20   ili  više  godina,  dočekati  mirovinu?   Vi ste  nam  gospodo  iz  HKDM,  davne 

1997.g.  nametnuli ovakav robovski položaj   i očito ne želite i nedete  to da  ispravite.   

 Ovo je gospodo, sramotno obmanjivanje neupudene javnosti, crpljenje  i  potkopavanje 

državnog proračuna, iskorištavanje  dentalnih tehničara i  pacijenata  kojima se svaki dan  sve  
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više  usluga  uskraduje  i  napladuje, a  vi se na ime tih istih pacijenata  debelo  bogatite i 

razbacujete .  Veliki broj dentalnih tehničara je na rubu egzistencije,neizvjesne 

bududnosti,kojima niste pomogli ni u pružanju minimalne pravne pomodi, ved im 

preporučate  jeftine odvjetnike.  Od siječnja 2012.g. do danas  niste htjeli riješiti problem oko 

100  zakupaca i prekinuti bar njihovu  agoniju,  a da ne govorimo o rješavanju našeg statusa u 

zdravstvenom  sustavu.  Samo  ste  nas obmanjivali   i  iskorištavali,  pravedi  od nas roblje  na 

kojem ste se iživljavali,  a mi smo samo  radili i obolijevali, misledi da de te nas  zaštititi i da de 

te  ispuniti  vaša  obedanja.  Gospodo, sad  je  dosta.  Ovo mora stati.  Ovo je loš brak u kojem 

jedna  strana  pati  i nestaje, a druga se time hrani i uživa.  Mi  više  nedemo  dozvoliti da nas i 

ovu Hrvatsku sirotinju  iskorištavate, pljačkate i podcjenjujete. Vidimo da je daljnja suradnja i 

dijalog  nemogud .  Ovo  mora  saznati  Hrvatska  javnost  i  neka  ona  sudi,  a   u ovu priču  se 

moraju uključiti i drugi subjekti.  

Bez nade u daljnju suradnju i dijalog.                                     

                                                                                    

                                                           Predsjednica udruge dentalnih tehničara RH  

                                                                              Živana Radid 


